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AUSTRHEIM KOMMUNE

 

Møteprotokoll
Eldrerådet

Møtedato: 22.11.2021
Møtestad: Kommunehuset
Møtetid: 16:00 - 18:40

Det blir orientert kort om gjennomføring av:
- Eldredagen 1.10, inkludert midlar brukt
- Møte på Seniorsenteret 2.11
- Eldrekafè 23.11
- Oppstartsmøte 18.11, Eldremeldinga
Skriv:
Støtteskriv til Mette Ekornes
Konferanse:
Leve hele livet 15.11
Valg:
Leiar og nestleiar for neste to år
  

 
Frammøtte medlemmer Rolle
Gro Vigdis Johannessen Medlem
Solveig Hopen Medlem
Idar Johan Hopland Medlem
Reidar Øksnes Medlem

 
 Forfall meldt frå  medlem: Rolle
Ivar Bergsvik Medlem (møtte i RMNF som var fåtallige)

 
Følgjande frå administrasjonen møtte:
Møtesekretær Ketil Tjore
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Gro Vigdis Johannessen Ketil Tjore
møteleiar møtesekretær
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027/21 Møteplan for 2022
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022/21: Godkjenning av innkalling og saksliste

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Innkalling og sakliste vert godkjent

  
  
22.11.2021 ELDRERÅDET

Handsaming i Eldrerådet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

ER - 022/21 VEDTAK:

Innkalling og sakliste vart godkjent

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

023/21: Godkjenning av møteprotokoll

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent

  
  
22.11.2021 ELDRERÅDET

Protokollen vart godkjent.

Handsaming i Eldrerådet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

ER - 023/21 VEDTAK:

Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

024/21: Meldingar

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Meldingane vert tekne til orientering

  
  
22.11.2021 ELDRERÅDET

Leiar Gro Johannessen viste til kva som var spelt inn til trafikksikringsplanen frå Eldrerådet, og 



korleis dette er teke inn i planen som er lagt ut på høyring.

Semje om at ein ikkje kjem med ytterlegare innspel til trafikksikringsplanen.

Handsaming i Eldrerådet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

ER - 024/21 VEDTAK:

Meldingane vert tekne til orientering

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

024/21.1: Kommunedelplan for trafikksikring for Austrheim kommune 2022-2030 - 
Offentleg ettersyn

Framlegg:

Handsaming:

Vedtak:

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
    
025/21: Orienteringssak

Kommunedirektøren sitt framlegg:

  
22.11.2021 ELDRERÅDET

Leiar Gro Johannessen orienterte kort om ulike arrangement som har skjedd i løpet av tida sidan sist 
møte.



- Eldredagen 1.10, har fått gode tilbakemeldingar på arrangementet. 
- Møte på Seniorsenteret 2.11, der var det orientering frå kreftkoordinator, samt to innleiarar om 
helseeffekt av å halda seg aktiv.
- Eldrekafè 23.11, vellukka tilbod som er starta av elevar ved Austrheim vidaregåande.
- Oppstartsmøte 18.11 for arbeidet med Eldremeldinga. Aktuelt å ta med seg innspel her om kor viktig 
det er med brannsikkerhet i bustader der eldre bur. 
- Støtteskriv til innspel til Fylkeskommunen frå Mette Ekornrød om trafikktryggleik langs fylkesveg 
565. (Dette blir lagt fram for rådet som melding, både støtteskriv og sjølve brevet frå Ekornrød).
- Tidlegare innspel frå Eldrerådet i samband med kommuneplanen, vedteke i rådet 16.09.2014. Gro 
Johannessen viste til at det mellom anna er teke opp behovet for Eldrebuss. Semje i rådet om at dette 
kan Gro Johannessen eventuelt ta opp på eigne vegner på idédugnaden tysdag 23. november 
(Dialogmøte med innbyggjarane - Det gode liv i Austrheim). Eventuelt kan det komma opp på saklista 
seinare i rådet. I så tilfelle må det utgreiast betre om kva som er behovet, kva som er best moglege rute 
for eit slikt busstilbod, og korleis dette kan løysast praktisk.
Handsaming i Eldrerådet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

ER - 025/21 VEDTAK:

Orienteringane vert teke til vitande.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

026/21: Budsjett- og økonomiplan 2022-2025

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- og økonomiplan (framsikt.net) 2022-2025 vert lagt ut 
på høyring. Høyringsfrist vert sett til 02. desember.

Framlegg til vedtak:

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke 
slik det ligg føre. 

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne 
VA-prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar kr i lån i 
2022.

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.  

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt drift 
§5-4 og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto 
driftsrammer for dei ulike hovudområda.

5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement):

a. Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer.

https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/


b. Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer. 

c. Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept av 
lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen. 

d. Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar.

e. Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr. 

f. Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet) 

1. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige stillingsheimlar, 
dersom situasjonen skulle tilseie det.

2. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, 
kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova 
(esktl.) § 3 første ledd bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. 
Utskrivingsalternativet omfattar også flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. 
Takstvedtekter for eigedomsskatt i Austrheim kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 
083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 10.Kommunen 
vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på eigedommar som tidlegare var rekna som «verk og bruk» 
på eit «særskilt fastsett grunnlag» med heimel i overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 
og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 2022 være lik 4/7 av differansen mellom 
eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at produksjonsutstyr- og 
installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 2022 skrive ut 
eigedomsskatt på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av 
eigedomsskattegrunnlaget for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til eigedomsskattelova 
§§ 3 og 4 andre ledd. Eigedomsskatten vert skriven i samband med kommunale avgifter. Siste 
alminnelege taksering I kommunen vart gjennomført I 2018 og 2019. 

3. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet. 

4. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 2 875 000,- kr. 

5. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre. 

6. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til 
varaordførar er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg 
framlegg i innstilling om godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og 
varaordførar regulerast per mai 2022 i samsvar med endringar i løn til 
stortingsrepresentantar. 

7. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 %

8. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak.

  
  



Tillegg: 
Eldrerådet viser til at det var løyvd 10.000 kroner til datakurs i 2021. Desse kronene klarte ein ikkje 
å bruka, mykje å grunn av Korona, og på grunn av Frivilligsentralen hadde fått midlar frå 
Fylkeskommunen til dette, midlar som måtte brukast for å unngå tilbakebetaling. Eldrerådet ber om 
at desse midlane vert vidareførte til 2022 for følgja opp datakurs som har vore i 2021.

  
  
04.11.2021 FORMANNSKAPET

Endra høyringsdato foreslått av: 

Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- og økonomiplan (framsikt.net) 2022-2025 vert lagt ut 
på høyring. Høyringsfrist vert sett til 24. november.

Framlegg til vedtak:

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke 
slik det ligg føre. 

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare 
vedtekne VA-prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar 
kr i lån i 2022.

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.  

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt 
drift §5-4 og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto 
driftsrammer for dei ulike hovudområda.

5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement):

a. Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer.

b. Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer. 

c. Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept 
av lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen. 

d. Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar.

e. Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr. 

f. Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet) 

1. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige 
stillingsheimlar, dersom situasjonen skulle tilseie det.

2. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, 
kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova 
(esktl.) § 3 første ledd bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. 

https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/


Utskrivingsalternativet omfattar også flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. 
Takstvedtekter for eigedomsskatt i Austrheim kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 
083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 
10.Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på eigedommar som tidlegare var rekna 
som «verk og bruk» på eit «særskilt fastsett grunnlag» med heimel i overgangsregelen til 
eigedomsskattelova §§ 3 og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 2022 være lik 4/7 av 
differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at 
produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 
2022 skrive ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av 
eigedomsskattegrunnlaget for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til 
eigedomsskattelova §§ 3 og 4 andre ledd. Eigedomsskatten vert skriven i samband med 
kommunale avgifter. Siste alminnelege taksering I kommunen vart gjennomført I 2018 og 
2019. 

3. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet. 

4. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 2 875 000,- kr. 

5. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre. 

6. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til 
varaordførar er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg 
framlegg i innstilling om godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og 
varaordførar regulerast per mai 2022 i samsvar med endringar i løn til 
stortingsrepresentantar. 

7. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 %

8. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak.

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug orienterte om arbeidet med budsjett, jamfør slik dette ligg i 
Framsikt-løysinga.

Høyringsfristen vert sett til 24. november, for å ta det opp i formannskapet 25. november, før det skal 
vedtak i kommunestyret 16. desember.

Inger Lise Brekke (H) sa at ein må jobba for å halda på helsefagarbeidarar, det er for mange som tar 
vidareutdanning med 3PÅ og forsvinn ut av dette yrket. Det er stor etterspurnad etter arbeidskraft 
innan helse sosial, for mange som søker seg vekk, sjukepleiarar og andre.

Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at der er ei utfordring å få elevane til å søka på desse linjene. Må inn i 
tiandeklassane og påverka dei til å ta desse vala. For seint når dei har søkt plass på VGS.

Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) peika å at det lågtlønt i helsefag, her må ein også gjera noko for at det skal 
bli attraktivt å søka seg til denne sektoren. Her sa kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug at 
kommunestyret skal få oversendt KS sitt debatthefte for hovudtariffoppgjeret 2022. 

Bjørnar Fjellhaug sa vidare at ein kanskje må inn gulrøter for å få søkarar til Austrheim.

· Bjørn Inge Dyrkolbotn (Sp) sa at det kan lukkast betre med gulrøter her enn i kommunar som 
Modalen og Høyanger, med betre vegsamband til kommunen.



· Bjørnar Fjellhaug sa at gulrøter er ein ting, men ikkje leggja seg over det som KS har som 
lønspolicy. Det er ein fare ved å heva enkelte og ikkje alle.

· Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at ein kan sjå på andre tiltak, som treårige gjennomgangsbustader, 
som eit tiltak for å trekka tilsette til kommunen. Ved å innføra noko slikt i Austrheim, og få 
fleire innbyggjarar, vil kommunen få auka rammetilskot.

· Inger Lise Brekke (H) sa at kommunane ikkje kan overby kvarandre i lønstilbod, men det kan 
vera andre gode som yrkesgruppene særleg finn attraktive.

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at det er positivt at at ein bygger om Nordliheimen med tanke på 
arbeidsbelasting, pasientane er sjukare enn dei har vore, og det er meir krevjande pasientar med fleire 
diagnosar.

Økonomisjef Odd Harald Dommersnes gjekk gjennom vidare budsjettframlegget slik det ligg føre.

· Økonomireglementet seier at resultatet skal vera tre prosent, men det kan vera avvik. Er i 2022 
lagt opp til 2,6 prosent i resultat. 
Statsforvaltar seier det skal vera minst 1,75 prosent.

· For sal av bustader til næringsselskapet ser ein på om dei kan ha same momskompensasjon 
som kommunen har, jobbar me dei avklaring der. 

Kommunedirektør Fjellhaug ba om at den potten som er sett av som reserve for kommunedirektør får 
stå i fred, slik at det er mogleg å dekka oppdukkande utgifter av dette i løpet av 2022. Må ha noko å gå 
på når det kjem utgifter som ein ikkje var klar over.
Handsaming i formannskapet: 
Samrøystes for å legga budsjett og økonomiplan ut på høyring, med høyringsfrist 24. november.

FS - 116/21 VEDTAK:

Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett- og økonomiplan (framsikt.net) 2022-2025 vert lagt ut 
på høyring. Høyringsfrist vert sett til 24. november.

Framlegg til vedtak:

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke 
slik det ligg føre. 

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare 
vedtekne VA-prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar 
kr i lån i 2022.

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.  

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt 
drift §5-4 og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto 
driftsrammer for dei ulike hovudområda.

5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement):

a. Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer.

b. Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer. 

https://pub.framsikt.net/2022/austrheim/bm-2022-%C3%B8kkv/


c. Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept 
av lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen. 

d. Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar.

e. Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr. 

f. Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet) 

1. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige 
stillingsheimlar, dersom situasjonen skulle tilseie det.

2. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, 
kraftnettet og anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova 
(esktl.) § 3 første ledd bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. 
Utskrivingsalternativet omfattar også flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. 
Takstvedtekter for eigedomsskatt i Austrheim kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 
083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 
10.Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på eigedommar som tidlegare var rekna 
som «verk og bruk» på eit «særskilt fastsett grunnlag» med heimel i overgangsregelen til 
eigedomsskattelova §§ 3 og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 2022 være lik 4/7 av 
differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at 
produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 
2022 skrive ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av 
eigedomsskattegrunnlaget for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til 
eigedomsskattelova §§ 3 og 4 andre ledd. Eigedomsskatten vert skriven i samband med 
kommunale avgifter. Siste alminnelege taksering I kommunen vart gjennomført I 2018 og 
2019. 

3. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet. 

4. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 2 875 000,- kr. 

5. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre. 

6. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til 
varaordførar er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg 
framlegg i innstilling om godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og 
varaordførar regulerast per mai 2022 i samsvar med endringar i løn til 
stortingsrepresentantar. 

7. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 %

8. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak.

15.11.2021 ARBEIDSMILJØUTVALET

Til orientering foreslått av: 

Arbeidsmiljøutvalet tar orienteringa om budsjett til vitande. Elles er det opp til dei ulike å komma med 



innspel innan fristen 24. november.

Handsaming i utvalet:
Samrøystes for kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.

AMU - 027/21 VEDTAK:

Arbeidsmiljøutvalet tar orienteringa om budsjett til vitande. Elles er det opp til dei ulike å komma med 
innspel innan fristen 24. november.

22.11.2021 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug og kommunalsjef Monika Kvamme presenterte budsjett og 
økonomiplan . 
Framlegg til vedtak:
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har ingen innspel til budsjettframlegget, men ønsker å 
understreka at arbeidet med nytt arbeidssenter må følgjast opp som planlagt. 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 

RMNF - 017/21 VEDTAK:

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har ingen innspel til budsjettframlegget, men ønsker å 
understreka at arbeidet med nytt arbeidssenter må følgjast opp som planlagt. 

22.11.2021 ELDRERÅDET

Ønskjer å ta vidare 10.000 til datakurs i 2022 foreslått av: 

Tillegg: 
Eldrerådet viser til at det var løyvd 10.000 kroner til datakurs i 2021. Desse kronene klarte ein ikkje å 
bruka, mykje å grunn av Korona, og på grunn av Frivilligsentralen hadde fått midlar frå 
Fylkeskommunen til dette, midlar som måtte brukast for å unngå tilbakebetaling. Eldrerådet ber om at 
desse midlane vert vidareførte til 2022 for følgja opp datakurs som har vore i 2021.

I forkant av møtet var det felles økonomipresentasjon ved kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug og 
kommunalsjef helse og omsorg Monika Kvamme, saman med RMNF og Ungdomsrådet.
------
Handsaming i rådet:
Gro Johannessen sa at det er bra at det ligg inne 50.000 kroner til Eldrerådet også i 2022.
Reidar Øksnes ba om at ein måtte jobba for å ta dugnadsmidlane inn igjen på budsjettet, sidan dette er 
midlar som då vil gå ut til lag og organisasjonar, og klassar som jobbar dugnad. Dette er midlar som 
dryp ned på mange, og som kjem til nytte på mange måtar.
Solveig Hopen sa at det neppe er rom for meir enn det som var løyvd i 2021. Bra at ein har midlar til å 
bruka til Eldredag med meir. 
Handsaming i Eldrerådet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

ER - 026/21 VEDTAK:

1. Kommunedirektøren sitt framlegg til budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 vert vedteke slik det 
ligg føre. 

2. Investeringsbudsjettet for 2022 sjølvkost er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne VA-



prosjekt. Ut frå framdriftsplanen vil Austrheim kommune ta opp 7,9 millionar kr i lån i 2022.

3. Det vert teken opp 10 millionar kroner i Husbanken for vidarelån til start-lån.  

4. Økonomiplan for 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 blir vedteke, jf. Bevilgningsoversikt drift §5-4 
og økonomisk oversikt drift §5-6. Årsbudsjettet for 2022 blir vedteke på sum netto driftsrammer for 
dei ulike hovudområda.

5. Kommunedirektøren vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine råmer (jf. 
Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement):

a. Budsjettreguleringar som fylgjer av sentrale og lokale lønnsoppgjer.

b. Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine råmer. 

c. Gjennomføre låneopptak av nye lån og refinansiere tidlegare låneopptak. Her under aksept av 
lånevilkår og underskrift av gjeldsbrev på vegne av kommunen. 

d. Avgjere oppstart av investeringar finansiert av ubundne fond, og sal av driftsmidlar.

e. Fordeling av bevilling til småinvesteringar innafor råma på 100 000,- kr. 

f. Regulering av teknisk art innanfor drift og finans.(jf. finansreglementet) 

6. Kommunedirektøren vert gjeven fullmakt til å ”fryse” budsjettpostar og ledige stillingsheimlar, 
dersom situasjonen skulle tilseie det.

7. Kommunestyret skriv ut eigedomsskatt på næringseigedom, kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og 
anlegg omfatta av særskattereglane for petroleum jf. eigedomsskattelova (esktl.) § 3 første ledd 
bokstav d. Eigedomsskattesatsen vert vidareført med 7 promille. Utskrivingsalternativet omfattar også 
flytande oppdrettsanlegg i sjø, jf. Esktl. § 4 tredje ledd. Takstvedtekter for eigedomsskatt i Austrheim 
kommune vedtatt i kommunestyret i K-sak 083/17 i møte 14.12.2017, skal gjelde for 
eigedomsskatteåret 2022, jf. esktl. § 10.Kommunen vil i 2022 skrive ut eigedomsskatt på eigedommar 
som tidlegare var rekna som «verk og bruk» på eit «særskilt fastsett grunnlag» med heimel i 
overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og første ledd. Det særskilde grunnlaget skal i 2022 
være lik 4/7 av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at 
produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Kommunen vil i 2022 skrive 
ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal så langt desse var omfatta av eigedomsskattegrunnlaget 
for verk og bruk i 2018, jf. overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4 andre ledd. 
Eigedomsskatten vert skriven i samband med kommunale avgifter. Siste alminnelege taksering I 
kommunen vart gjennomført I 2018 og 2019. 

8. Det vert gjeve ei råme på 845 000,- kr til kontrollutvalet. 

9. Det vert gjeve eit driftstilskot til Austrheim kyrkjelege fellesråd på 2 875 000,- kr. 

10. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt skatteøre. 

11. Godtgjersle til ordførar blir sett til same løn som stortingsrepresentantar og til løn til varaordførar 
er 9 % av ordførar si løn for 2022. Stortinget sin lønskommisjon gjer årleg framlegg i innstilling om 
godtgjersle for stortingsrepresentantane og løna til ordførar og varaordførar regulerast per mai 2022 i 



samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar. 

12. Marginavsetning av innbetalt skattebeløp blir sett til 10 %

13. Gebyr- og betalingsregulativ for 2022 vert lagt fram i eiga sak.

Tillegg: 
Eldrerådet viser til at det var løyvd 10.000 kroner til datakurs i 2021. Desse kronene klarte ein ikkje å 
bruka, mykje å grunn av Korona, og på grunn av Frivilligsentralen hadde fått midlar frå 
Fylkeskommunen til dette, midlar som måtte brukast for å unngå tilbakebetaling. Eldrerådet ber om at 
desse midlane vert vidareførte til 2022 for følgja opp datakurs som har vore i 2021.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

027/21: Møteplan for 2022

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Formannskapet/råd rår kommunestyret til å vedta møteplanen slik den ligg føre i saksutgreiinga.

  
  

Eldrerådet sin møteplan for 2022:
tysdag 1. februar
tysdag 5. april
tysdag 7. juni
tysdag 6. september
tysdag 15. november

  
  
22.11.2021 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE

Det er i felles møteplan for 2022, lagt opp til møte 7.juni og 15. november. Dette er viktig i samband 
med budsjett arbeidet. 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne meiner at dei bør legge opp til 4 møter i året og at dei 
bør vere på same dag, men på ei anna tid enn eldrerådet sine møter. 
Framlegg til vedtak: 
Leiar Odd Øksnes frå fullmakt til å samkjøre møteplan med eldrerådet.

Framlegget vart samrøystes vedteke

RMNF - 018/21 VEDTAK:

Leiar Odd Øksnes frå fullmakt til å samkjøre møteplan med eldrerådet. 

22.11.2021 ELDRERÅDET

Møteplan foreslått av: Gro Vigdis Johannessen

Eldrerådet sin møteplan for 2022:
tysdag 1. februar
tysdag 5. april



tysdag 7. juni
tysdag 6. september
tysdag 15. november

Semje i Eldrerådet om å legga til tre møte i tillegg til dei som er fastsett av kommunedirektøren.
Datoane er sett i vedtaket.
Møta vert lagt inn i møtekalenderen.

Handsaming i Eldrerådet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

ER - 027/21 VEDTAK:

Eldrerådet sin møteplan for 2022:
tysdag 1. februar
tysdag 5. april
tysdag 7. juni
tysdag 6. september
tysdag 15. november

25.11.2021 FORMANNSKAPET

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug orienterte om saka. 
· Kuttar formannskap i januar, men kan likevel komma møte om det trengst i samband med 

skulesaka.
· Legg opp til to dagar med kommunestyret i mai for budsjett og økonomiplan.
· Flyttar første formannskap etter sommaren til september, for å få meir tid etter ferie.

Handsaming i formannskapet:
Kommunedirektøren sitt framlegg vert samrøystes vedteke

FS - 129/21 VEDTAK:

Formannskapet/råd rår kommunestyret til å vedta møteplanen slik den ligg føre i saksutgreiinga.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

028/21: Val av leiar og nestleiar for to neste år

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Gro Johannessen som leiar og Solveig Hopen som nestleiar.

  
  
22.11.2021 ELDRERÅDET

Solveig Hopen spurte om Gro Johannessen er villig til å stilla som leiar i to år til.
Gro Johannessen stadfesta at ho kan vera leiar, og sa vidare at Ivar Bergsvik har sagt at han ikkje er 
aktuell til noko av desse verva.

Handsaming i Eldrerådet:
Semje om Gro Johannessen som leiar og Solveig Hopen som nestleiar.



ER - 028/21 VEDTAK:

Gro Johannessen som leiar og Solveig Hopen som nestleiar.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Sakspapir 
      

 
Saksnr Utvalg Type Dato 

003/22 
 

Eldrerådet PS 01.02.2022 
 
 
Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Ketil Tjore FE-033 

 
22/164 

 
 
Arbeidet med nytt arbeidssenter - lokale på Kaland 
 
 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Saka vert lagt fram for drøfting 
 
 
 
 

Saksopplysninger: 
Bakgrunn 

Gro Johannessen deltek på vegner av rådet i ulike møte om arbeidet med nytt arbeidssenter.  

Johannessen vil orientera om ulike moment:  

· Oppsummering av dei møta som har vore om dette 
· Mogleg utleige av lokalet 
· Bruk som kafé, evt. i arbeidstida for senteret 

Konklusjon 

Saka vert lagt fram for drøfting 

 
 
 
. 



Sakspapir 
      

 
Saksnr Utvalg Type Dato 

004/22 
 

Eldrerådet PS 01.02.2022 
 
 
Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Ketil Tjore FE-033 

 
22/164 

 
 
Innspel frå Eldrerådet - i samband med arbeidet med "Austrheim Heile livet" 
 
 

Vedlegg: 
 Austrheim Eldreråd (2014) - kommentar samfunnsdelen kommuneplanen 2014-2024   
 Plan for Leve heile livet(215612)   
 Spørreskjema Vestland Leve heile livet   
 
 
Framlegg til vedtak: 
Saka vert lagt fram for drøfting 
 
 
 
 

Saksopplysninger: 
Bakgrunn 

Ivar Bergsvik har komme med innspel om Eldrerådet bør spela inn tidlegare uttale, i samband med 
det pågåande arbeidet med planen for «Austrheim heile livet». 

Dette innspelet ligg ved.  

Eldrerådet drøftar saka og ser kva som er aktuelt å spela inn no. 

 

Konklusjon 

Saka vert lagt fram for drøfting 
 



 

 

 
 
 
. 



AUSTRHEIM ELDRERÅD      
 
 
 
 
UTTALE / KOMMENTARAR TIL FRAMLEGG TIL AUSTRHEIM 
KOMMUNE KOMMUNEPLAN 2014 - 24 – SAMFUNNSDEL. 
 
 
Austrheim eldreråd har i møte 16.09.2014 gjeve følgjande uttale med sitat frå framlegget og 
kommentarar frå eldrerådet: 
 
NB! Både dei sitata det er gjeve kommentar til, og dei det ikkje er gjeve kommentar til, er 
tekne med fordi eldrerådet meiner dei er viktige for den aldersgruppa eldrerådet skal ivareta 
interessene for, og som etter eldrerådet si meining, forpliktar kommunen i påfølgjande 
handlingsplanar. Sitat som ”overlappar” kvarandre, dvs. kjem att i eit eller fleire punkt i 
innhaldslista med synonymt innhald, er berre tatt med ein gong. 
 
  
ORDFØRAREN HAR ORDET  s.3 

Sitat: 
”Gjennom satsinga vår ”Austrheim heile livet”, ønskjer me å visa at det skal vera godt  
å bu i Austrheim frå vogge til grav, og at me ønskjer og utvikla servicetilbod som treff 
alle aldersgrupper.” 
 
 

AUSTRHEIM VIKTIGE VERDIAR – s.4 
Austrheim heile livet 
Sitat: 
”Ein viktig verdi for Austrheim er at det skal vera godt å leva her for alle, heile livet.” 
 
Kommentar: 
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen her forpliktar seg til verdiar 
og tiltak som vil gje like høg livskvalitet for eldre som for yngre. 
  
Turstiar – folkehelse – fysisk aktivitet 
Sitat: 
”Det opne flate kystlandskapet er ein varig verdi for Austrheim. Gjennom utbygging 
av turstiar og planar innanfor folkehelse vert denne verdien gjort tilgjengeleg for flest 
mogeleg.” 
Kommentar: 
Folkehelsearbeidet er den viktigaste førebyggjande faktoren i samhandlingsreforma. I 
reforma er det lagt inn øyremerkte midlar til folkehelsearbeid retta mot eldre. 
 
Når det gjeld turstiar m.m.viser eldrerådet til uttale/vedtak frå eldrerådet (sak 019/12) 
til kommunen sin Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv 2012 – 2020.  
Etter at eldrerådet gav uttale til denne planen, har det vorte kjend at røyrleidningen frå 
Johan Sverdrup skal gå over land frå Bergsvikhamn i retning Førlandsvågen og vidare 



til Mongstad. For å få fram utstyr der leidningen skal leggjast, må det byggjast  
anleggsveg. Eldrerådet meiner at i staden for å fjerna anleggsvegen etter at 
røyrleidningen er på plass, så bør kommunen sterkt vurdera om heile eller ein del av 
anleggsvegen kan nyttast som universell tursti, joggesti og rulleskibane ved å 
oppjustera anleggsvegen til ein grusdel og ein parallell asfaltert del. Ved snøfall 
vinterstid vil det vera lett å laga skispor sjølv ved lite snø som ofte er tilfelle på våre 
kantar. Der anleggsvegen kryssar den fylkeskommunale vegen, kan det opparbeidast 
ein mindre parkeringsplass for å gjera den nye ”Folkehelsevegen” lett tilgjengeleg. 
Dette vil vera eit folkehelsetiltak som femnar frå vogge til grav som ordføraren 
påpeikar i si innleiing. Kanskje lar det seg gjera å få tippemidlar til eit slikt prosjekt? 
 
 

VISJON FOR UTVIKLING OG VEKST s.5 
Sitat: 
”Austrheim vil utvikla endå betre kommunale tilbod. 
Austrheim vil leggja til rette for at alle vert aktive kvar dag, heile livet. 
Austrheim vil leggja til rette for bu, jobb og fritidstilbod.” 

 
Kommentar:  
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på kommunen sin visjon og høge ambisjonar 
formulert i dei tre setningane i sitatet ovafor.                                                                                            
Når det gjeld butilbod for eldre, viser eldrerådet til uttale/vedtak frå eldrerådet (sak 
016/13) til kommunen sin Strategisk næringsplan med fokus på reiseliv og havsport og 
Austrheim Heile Livet, der eldrerådet peikar på behovet for senternære 
omsorgsbustader / eldrebustader i begge oppvekstsentra i kommunen. Eldrerådet kjem 
her med konkret framlegg til tomteareal og peikar på utfordringar når det gjeld 
finansiering. P.g.a at bustadprisane i Austrheim spesielt for eldre einebustader, er låge 
samanlikna med nye hus/leilegheiter berekna for den opne marknaden, vil det kunna 
by på store økonomiske utfordringar for eldre å kjøpa ny bustad i senternære område. 
Eldrerådet ber difor kommunen om å leggja til rette for kommunale eller frittståande 
burettslag eller burettslag bygd av stiftingar, med husbank eller anna rimeleg 
finansiering. Definerer kommunen eit behov for slike burettslag, er det lettare å få 
husbanken med på laget. Totale månadlege utgifter for kvar einskild bebuar vil kunna 
reduserast mykje med husbankfinansiering. 
 

 
FORVENTNINGAR FRAM MOT 2024 s.6 

Sitat: 
 ”Tenestetilbodet for dei eldre vert godt utbygd og moderne.” 
  
 Kommentar: 

Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil streva etter å ha eit godt 
utbygd og moderne tenestetilbod for eldre. Eldrerådet reknar med at ordet ”moderne” 
m.a. betyr at kommunen vil ta i bruk velferdsteknologi i omsorgssektoren. 
 
 
 
 
 
 



ØKONOMISKE RAMMER s.8 
Sitat: 
”Mål: Reduksjonar skal ikkje senka kvaliteten på tenester. 
Strategi: Det er særleg tilbodet til dei eldre gjennom heimetenester, omsorgsbustader 
mfl., som gjev ekstra utfordringar innan oppvekstsektoren.” 

 
Kommentar: 
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil streva etter å oppretthalda 
standarden på dei kommunale tenestene sjølv om dei økonomiske rammene vert 
redusert. 
Eldrerådet har også merka seg at kommunen så klart ser dei heilt spesielle 
utfordringane som omsorgsektoren har framover p.g.a den store auken eldre fram mot 
2050. 
Eldrerådet viser her til vedtak i eldrerådet ved handsaminga av budsjettet for 2014 (sak 
013/13) der eldrerådet påpeikar behovet for styrking spesielt for heimetenesta1 for at 
eldre kan få bu lenger heime. Det vert ein vinn vinn situasjon for kommunen. 

 
 
SAMFERDSEL OG INFRASTRUKTUR s.12 

Sitat: 
”Mål: Eit trygt og effektivt vegnett for mjuke trafikantar. 
Auka kollektivdel i høve regionale mål. 
Strategi: Vera pådrivar for utbygging av gang og sykkelveg langs hovudvegen 
gjennom kommunen. Gjennomføra detaljreguleringsplan for gang og sykkelveg 
Mastrevik - Kilstraumen.” 
 
Kommentar: 
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil vera pådrivar for å auka 
kollektivdelen og for utbygging av gang og sykkelveg langs hovudvegen i kommunen. 
Eldrerådet viser her til eldrerådsak 017/13 ”Bussruter for eldre” der kommunen har 
fått midlar frå fylket til lokal bussrute spesielt for eldre. Eldrerådet ber om at denne 
ruta vert sett i drift så snart som mogeleg! 
Når det gjeld utbygging av gang og sykkelveg, viser eldrerådet til eldrerådssak 019/12 
der det vert tatt til orde for ein samanhengande gang og sykkelsti ”rundt Solend”. 

 
 
KVALIFISERING OG UTDANNING s. 14 

Sitat: 
”Strategi: Leggja til rette for eit bredt spekter av aktivitetar for alle, heile livet.” 
 
Kommentar: 
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil streva etter å leggja til 
rette for at også eldre skal kunna vera aktive uavhengig av livssituasjon, også om den 
fysiske og psykiske helsa skrantar. 
 
 
  
 

 
 



LIVSKVALITET OG DELTAKING s.14 
Sitat: 
”Strategi: Oppretthalda og vidareutvikla seniorsenteret. Leggja vekt på tilgjenge for 
alle (Universell utforming) i samfunnsutviklinga.” 
 
Kommentar: 
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen vil satsa på å vidareutvikla 
seniorsenteret som møteplass og kulturarena spesielt for eldre. 
Når det gjeld ”universell utforming” har eldrerådet i fleire saker påpeika at dette er eit 
ufråvikeleg krav i alle aspekt ved samfunnsutviklinga. 
 
 

 
HELSE OMSORG OG FOLKEHELSE s.15 

Sitat: 
”I og med samhandlingsreforma og folkehelselova som vart sett i verk 1/1-2012, er det 
skjerpa krav til den kommunale omsorgstenesta. Pasientar vert tidlegare utskrive frå 
sjukehus og ført over til lokale omsorgstilbod, anten i kommunale mottak eller som 
teneste heime hjå folk. Av dette følgjer auka krav til kompetanse hjå dei tilsette i 
kommunen. 
Strategi: Ein stor del av satsinga innan pleie, helse og velferd skal gå til førebyggjande 
tiltak” 
 
Kommentar: 
Eldrerådet har ved fleire høve drøfta samhandlingsreforma. 
Midlane som er lagt i i reforma skal dekka tre område: 20% av utgiftene til alle 
pasientar frå kommunane som er innlagt på sjukehus, ”dagmulkt” på kr 4000 dersom 
kommunen ikkje klarar å ta i mot utskrivne sjukehuspasientar og tiltak til 
folkehelsearbeid.  
I sak 006/13 har eldrerådet i vedtak gjeve utrykk for bekymring for at døgnplassane 
lokalt (Knarvik) som er opprette m.a for å minska veksten i sjukehusutgiftene og 
spesialhelsetenesta ikkje må verta ”tilpassa” eldre pasientar, som på den måten kan gå 
glipp av behandling som spesialhelsetenesta på sjukehusa kan gje, og slik verta sett på 
som B-pasientar i sjukehussamanheng. 
Vidare meiner eldrerådet at finansieringa av samhandlingsreforma på sikt kan verta eit 
problem. Etter kvart vert det slutt på øyremerka midlar til reforma. Midlar vert då lagt 
inn i rammeoverføringane til kommunane, og utgiftene til reforma skal takast av same 
potten i kommunane som utgifter til skule, helse, omsorg osv. Sidan sjukehusutgifter 
og eventuelle ”døgnmulktutgifter” ”går sin gang”, uavhengig av kommunal økonomi, 
så kan ein spørja seg kva som vert att til t.d folkehelsearbeid som 
samhandlingsreforma også skal dekka? 
 
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på at kommunen så klart ser behovet for å 
bruka store ressursar på førebyggjande tiltak innan pleie, helse og velferd, og ser fram 
til det vidare planarbeidet i denne samanheng.  
Når det gjeld tiltak for eldre, så ber eldrerådet om at Kvardagsrehabilitering vert eit 
viktig satsingsområdet for å auka livskvaliteten generelt, og som i tillegg vil medføra 
at dei eldre kan bu lenger heime. Svært positiv erfaringar er gjort landet rundt med 
Kvardagsrehabilitering. 



Eldrerådet vil også peika på kor viktig det er at kommunen er pådrivar og 
tilretteleggjar for at eldre får gjera seg nytte av ulike støtteordningar/lån frå Husbanken 
for å tilretteleggja bustaden for å kunna bu lengst mogeleg heime når helsa sviktar. 
  

 
 
PSYKISK HELSE OG RUS s.16 

Sitat: 
”Psykisk helse» er ein del av familiekontoret i kommunen. Kontoret har psykolog og 
psykologisk sjukepleiar. Denne tenesta er eit lågterskeltilbod, og det skal vera lett å ta 
kontakt med tenesta. Oppgåva er å delta i behandling og tilrettelegging av tiltak for 
personar med psykiske lidingar, kriser og vanskelege livssituasjonar.” 
 
Kommentar: 
Eldrerådet har merka seg og ser positivt på det fokuset familiekontoret og kommunen 
har på psykisk helse og rus. Men eldrerådet stiller seg spørsmålet om eldre får nok 
fokus i dette arbeidet? Eldrerådet stiller også spørsmål ved om den spesifikke 
psykologtenesta deltar i stor nok grad i sjølve behandlinga, jfr. ønskje om å vera eit 
lågtersketilbod, eller berre for det meste vert tilretteleggjar for andre fagfolk? 

 
 
NÆRINGSUTVIKLING s.22 

Kommentar: 
Eldrerådet ønskjer å presisera at det er viktig å sjå samfunnsutviklinga i ein heilskap. 
Utan auka kommunale inntekter vil det kunna verta magrare kommunale tenester, også 
for eldre. 
Eldrerådet har difor merka seg og ser positivt på det målretta arbeidet kommunen legg 
opp til gjennom Strategisk Næringsplan med fokus på reiseliv og havsport, 2014 – 
2025 når det gjeld å vidareutvikla eksisterande næringsverksemder og å skapa ny 
næringsutvikling. Ein aktiv næringskommune med gode og solide arbeidsplassar, og i 
tillegg ein kommune med høgt nivå på kommunale tenester for eldre, vil vera den 
beste økonomiske og faglege berebjelken for å møta store utfordringar i framtidig 
eldreomsorg, med ei dobling av eldre over åtti år innan 2050. 
 
 

 
 
Austrheim eldreråd 
Ivar Bergsvik 
Leiar 
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1. INNLEING: 

 

 «Saman for Austrheim Leva heile livet» 

 «Gode liv for eldre i Austrheim» 

 

  Vi skal arbeida for at Austrheim Kommune skal vidareutvikla Austrheim samfunnet til 

å vera ei god plass å bu og leva i. 

 Det skal vera eit mål og ein strategi i kommunale planen for Austrheim. 

 Austrheim Kommune skal legge til grunn viktige verdiar som mangfald og integrering 

når vi skal skape framtidas Austrheim. 

 I Austrheim skal samfunnsutvikling og tenesteyting vera ein bærebjelke i arbeidet 

med å legge til rette for god helse og livskvalitet for alle.  

 

 

Føremål med denne planen 

 Planen skal hjelpa oss med å gje arbeidet med å utvikla eit aldersvenleg Austrheim ein 

retning mot eit bærekraftig kommune som utvikle samfunn og tenester som fremmer 

livskvalitet og meistring i en eldre delen av befolkninga. 

For at vi i Austrheim skal vera ruste for framtida er det avgjerande at vi planlegg og legga 

til rette for eit aldersvenleg Austrheim. Våre eldre skal ha ei oppleving av tryggleik og 

meining i kvardagen, uavhengig av livssituasjonen deira. 

Me skal fremma tiltak som gjer at eldre menneske kan bu heime lengre og klare seg med 

støtte frå kommunen. 

I tråd med nasjonale føringar skal våre tilbod/ tiltak vera av ein slik kvalitet at dei fremme 

god helse og livskvalitet for alle innbyggarar uansett alder, det igjen gjev ein bærekraftig 

samfunnsutvikling. Vi skal satse på forebyggande tiltak og støtte til der det trengs for at 

den enkelte individ kan ha eit godt liv som mogeleg. 

Helse- og omsorgsavdelinga skal saman med Frivilligsentralen skape eit aktivt samfunn 

saman med lag og organisasjonar. 

Det er og viktig å få på plass gode møteplassar kor eldre kan møte yngre generasjonar. 

Vi skal ta heile kommunen i bruk: stiar, bygder, lokale og møteplassar.  

   

http://www.google.no/url?q=https://ndla.no/subject:1:37e92c60-cca9-4b68-b2ee-a706f568756e/topic:4:195929/topic:2:66333/resource:1:76095&sa=U&ved=2ahUKEwjB6bu64YjxAhVx-ioKHfMCCaY4FBCqhQEwBHoECBAQAQ&usg=AOvVaw2Ttrl4HgaaaQpAdhSHzIZM
http://www.google.no/url?q=https://ndla.no/subject:1:37e92c60-cca9-4b68-b2ee-a706f568756e/topic:4:195929/topic:2:66333/resource:1:76095&sa=U&ved=2ahUKEwjB6bu64YjxAhVx-ioKHfMCCaY4FBCqhQEwBHoECBAQAQ&usg=AOvVaw2Ttrl4HgaaaQpAdhSHzIZM
http://www.google.no/url?q=https://ndla.no/subject:1:37e92c60-cca9-4b68-b2ee-a706f568756e/topic:4:195929/topic:2:66333/resource:1:76095&sa=U&ved=2ahUKEwjB6bu64YjxAhVx-ioKHfMCCaY4FBCqhQEwBHoECBAQAQ&usg=AOvVaw2Ttrl4HgaaaQpAdhSHzIZM
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OVERORDNA TILTAK (som også inngår i andre kommunale planar) 

*legge til rette for god samskaping med frivillig sektor 

 *Legge til rette for eit variert bustadtilbod (vil verta meit utgreidd i eldremeldinga) 

* legge til rette for at eldre har tilgang til eit godt og mangfaldig kulturtilbod 

* Integrere digitale verktøy og velferdsteknologi i tenestene våre 

* utforme bygga våre universelt, slik at dei kan nyttast av alle med ulikt funksjonsnivå  

*legge til rette for eldre menneske kan bu heime lengst mogeleg 

* ha ein arbeidsgjevarstrategi som legg vekt på kompetanse , rekruttering og  

heiltidskultur. 

 

 

 MÅL 

 

1. Vi skal legge til rette for at tenestetilbodet vårt skal fremma livskvalitet og meistring 

av kvardagen for den enkelte innbyggar. 

2. Tenestene skal ha god kvalitet og vera bærekraftige over tid.  

 

 

 Kva er viktig for DEG? 
 

Vi skal tenke at den enkelte menneske er ekspert på eige liv. Vi skal hjelpe det enkelte 

individ til å mobilisere eigne ressursar for å meistre sitt eige liv. 

Og alltid stilla spørsmålet: «Kva er viktig for deg i din kvardag?» 
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Gjennomføring av reforma: 

 

 

Det er satt av 5 år til reformperioden med oppstart 1.januar 2019. 

*Fase 1 Førebuing og oppstart 2019 

*Fase 2 Kartlegging og planlegging 2019-2020 

* Fase 3 Implementering og gjennomføring2021-2022 

* Fase 4 Evaluering og forbetring 2023 

 

 

 

 

 

 

 

Reforma «Leve heile livet» skal implementerast i alle kommunale planar 
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2.0 REFORMA LEVA HEILE LIVET 

Reforma Leva heile livet har som mål at alle eldre bør ha gode kvardagar også når helsa 

svikter og det offentlege må trå til med omsorgstilbod. Reforma ønsker å setja fokus på 

eksempel på god praksis. Reforma har 25 konkrete og utprøvde løysinga på ulike områder , 

områder det gjerne er lett at tilbodet sviktar i dag. 

Reforma bygger på kva tilsette, eldre, pårørande, frivillige, forskarar og leiarar har sett 

fungerer i praksis og kva som løfter kvaliteten på tenestene og bidrar til ei trygg og verdig 

eldreomsorg. 

 

  

 Kjernen i Leve heile livet 

 

Moglegheit til å velja 

Leve heile livet er ein reform for større valfridom for den eldre. Den eldre skal i ha større 

moglegheit til å velja tenesteytar (kven), medverke til innhaldet i tenestetilbodet (kva), på 

kva måte den skal ytast (korleis) og på kva tidspunkt tenesta skal gjevast (kor og når). 

 

Matglede for dei eldre 

Leve heile livet er ein reform for større matglede, om du bur heime eller på sjukeheim. 

Måltida skal vera ein oppleving i kvardagen, ein skal få fleire måltid gjennom døgeret og vera 

sikra god ernæring med gode kokker og lokalt kjøkken. 

 

Dei eldres helse og omsorgsteneste 

Leve heile livet er ein reform for å skapa dei eldres helse og omsorgsteneste, der det 

viktigaste spørsmålet er: Kva er viktig for deg? Det skal gje tryggleik å få hjelp når ein treng 

det. Det skal inviterast til aktivitet og deltaking og gje bistand til å sjølv meistra kvardagen til 

tross for sjukdom og funksjonstap. 

 

Pårørandeomsorg 

Leve heile livet er ein reform for pårørande. Den skal vise omsorg for dei som yter omsorg og 

ta vare på dei som tar vare på sine næraste, slik at dei ikkje slit seg ut. 

Det skal leggast til rette for tettare samarbeid om felles oppgåver mellom pårørande og 

helse- og omsorgstenesta. 
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Alternative arbeidstidsordningar 

Leve heile livet er ein reform for alle som arbeider i helse- og omsorgstenesta. Reforma skal 

inspirera til å finne nye arbeidstidsordningar og ta i bruk ny teknologi, nye metodar og nye 

løysingar. Reforma skal utfordra oss til i å organisera oss slik at det vert større kontinuitet i 

tenestene og at det vert mjukare overgang og færre å forhalda seg til for dei eldre som 

mottar tenester.  
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1 Eit aldersvenleg Austrheim 

Nasjonalt program for eit aldersvenleg Noreg 

1. Planlegge eigen alderdom 

2. Eldrestyrt planlegging 

3. Nasjonalt nettverk 

4. Partnarskap på tvers av sektorar 

5. Seniorressurs 

 

Eit aldersvenleg Austrheim skal lege til rette for at den enkelte eldre skal kunne bruke sine ressursar 

og ha moglegheit til å leva sjølvstendige og aktive liv. 

Eit aldersvenleg Austrheim skal ha eit inkluderande og tilgjengeleg miljø som fremmar aktiv aldring.  

Vi skal arbeide tverrsektorielt for å klare dette målet. 

Vi skal ha fokus på å involvera dei eldre og deira pårørande og lag og organisasjonar for å skape ein 

aldersvenleg kommune. 

Austrheim Kommune må arbeida for å verta ein demensvenleg kommune. 

Vi må legge til rette for at eldre har høve til å nytte transport til ulike aktivitetar og foreiningsliv. 

 

 

 

TILTAK FOR EIT ALDERSVENLEG AUSTRHEIM 

 

 Arrangere informasjonsmøte for eldre 1 -2 gonger i året, både på Kaland og Mastrevik  

 Arbeide for at Austrheim Kommune vert ein demensvenleg Kommune 

 Arbeide for å finne løysingar på transport for eldre til ulike aktivitetar 

 Austrheim bygger bustader tilpassa eldre, enten sjølv eller i lag med lag og organisasjonar 

 Austrheim «implementerer» Folkehelse til eldre, bruker turstiar og Vardetangen.  

 For å få til eit aldersvenleg Austrheim må vi arbeida tverrfagleg 

 Politikarar, eldrerådet, næringslivet, ulike frivillige organisasjonar og alle verksemdene i 

kommunen må delta i dette arbeidet 

 Å få eit aldersvenleg Austrheim krev målretta og systematisk arbeid over tid 

 Er utandørsområde universelle? 

 Korleis sikrar vi sosial deltaking? 

 I løpet av hausten 2021 sette ned ei gruppe som særskilt arbeider for tiltak mot eit 

aldersvenleg Austrheim. 

 Arrangera eit Folkemøte: Kva er viktig for innbyggarane med tanke på å verta gammal i 

Austrheim ? Mål for møte er hausten 2021. 
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Aktivitet og fellesskap 

Utfordringar 

 Einsemd blant eldre relatert til endringar i livssituasjonen, partnars død, endra helsetilstand 

og funksjonsnivå 

 Inaktivitet og aktivitetstilbod som ikkje er tilpassa individuelle ynskjer og behov 

 Lite systematisk samarbeid mellom helse- og omsorgstenesta og frivillige/samfunn. 

 Manglande møteplassar, samlokalisering og digitale generasjonsskilje 

 Manglande ivaretaking av sosiale , kulturelle og eksistensielle behov 

For å møta desse utfordringane er det foreslått 5 løysingar, der målet er å skape auka aktivitet, gode 

opplevingar og fellesskap 

1. Gode augeblikk 

2. Tru og Liv 

3. Generasjonsmøter 

4. Samfunnskontakt 

5. sambruk og samlokalisering 

  

 

TILTAK FOR AKTIVITET OG FELLESSKAP 

 

*Utviding av dagtilbod demente til 3 dagar pr. veke 

* legge til rette for auka aktivitetstilbod for heimebuande eldre. Vurdere å kjøpe ein Motitec 

sykkel slik at heimesjukepleien, ergoterapeut eller frivillige kan «sykle» heime hjå den eldre. 

* I lag med frivilligsentralen lage ein «aktivitetskalendar» for eldre. 

Frivilligsentralen har tilbod om:  

 - herretrim 

 - dametrim 

 - strikkekafé 

 - middag og sosialt kvar onsdag og torsdag 

 - andre tiltak 

* Skape generasjonsmøter. Samarbeid kommune, skule, lag og organisasjonar 
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* Hjelpe eldre til kyrkje. Ansvar kommunen, frivillige, lag og organisasjonar 

* Ha faste fora for møter mellom kommunen og lag og organisasjonar. 

 Kalle inn til eit møte i starten på hausten 2021. 

 

Mat og måltid 

Utfordringar 

 Manglande systematisk oppfylging 

 Manglande sosialt fellesskap og lite vekt på måltidsomgjevnader 

 Få måltid og for lang nattfaste 

 Lite mangfald og valfridom 

 Lang avstand mellom produksjon og servering 

 

For å møta desse utfordringane er det føreslått 5 løysingar, der målet er å redusere underernæring og 

skapa gode mat- og måltidsopplevingar for den enkelte: 

1. Det gode måltidet 

2. Måltidstider 

3. Valfridom og variasjon 

4. Systematisk ernæringsarbeid 

5. Kjøkken og kompetanse lokalt 

 

 

TILTAK FOR MAT OG MÅLTIDER I AUSTRHEIM 
 

 Kunnskapsheving i tenestene om ernæringsarbeid 

 Greie ut om det er aktuelt med ein «matven». Kan den som leverer middagen, også 

være tilstades under middagen? 

 Kan andre enn heimesjukepleien køyre middag til heimebuande eldre?  
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Helsehjelp 

Oppsummert er utfordringane: 

 Manglande merksemd på meistring og førebygging 

 Dårleg oversikt over samansette behov og problem 

 Lite bruk av fysisk aktivitet og trening 

 Manglande bruk av nye behandlingsformer 

 Lite systematisk kartlegging og oppfølging av den enkelte 

For å møte desse utfordringane føreslår ein 5 løysingar, der målet er å auke meistring og 

livskvalitet, førebyggje funksjonsfall og gje rett hjelp til rett tid: 

1. Kvardagsmestring 

2. Proaktive tenester 

3. Målretta bruk av fysisk trening 

4. Miljøbehandling 

5. Systematisk kartlegging og oppfølging 

 

 

TILTAK FOR HELSEHJELP i AUSTRHEIM 
 

 Tilby førebyggande heimebesøk til eldre over 75 år 

 Tilby kvardagsrehabilitering og fallforebyggande grupper 

 Bustadgruppe som ser på tilrettelegging av bustad 

 Heimebesøk av fastlegen din 2 gonger i året 

 Har utvida tid for tilsynslegen på Nordliheimen 

 Ta i bruk meir velferdsteknologi 
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Samanheng i tenestene 

Oppsummert er utfordringane: 

 For lite personsentrert tilnærming 

 For lite avlasting og støtte til pårørande 

 For lite kontinuitet og tryggleik, for mange tilsette å forhalda seg til og usikkerheit om eller 

når hjelpa kjem 

 For mange brot og krevjande overgangar mellom tenestetilbod i kommunen 

 For lite kontinuitet og tryggleik mellom dei ulike tenestenivåa 

For å møta desse utfordringane er det føreslått 5 løysingar, der målet er å auke tryggleiken og 

gjera det meir føreseieleg i pasientforlaupet til eldre og deira pårørande :  

https://www.bing.com/images/search?view=detailV2&ccid=5arlm0F2&id=67AB7612A3D13A851CF3DE3098A3BA74B7D172AD&thid=OIP.5arlm0F2YQyPFiACRKfIjgHaFj&mediaurl=https://www.hordaland.no/globalassets/for-skulane/austrheim-vgs/bilder/artikkelarkiv/helsefagarbeidar-i.jpg/MediumImage&exph=375&expw=500&q=bilde+av+austrheim&simid=608020944544860675&selectedIndex=232
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1. Den enkeltes behov 

2. Avlastning og støtte til pårørande 

3. Færre å forhalda seg til og auka kontinuitet 

4. Mjukare overgang mellom heim og sjukehus 

5. Planlagde overgangar mellom kommune og sjukehus  

 

 

TILTAK FOR SAMANHENG I TENESTENE I AUSTRHEIM 
 

*utvikle og implementera gode pasientforlaup 

*ha gode og faste avlastningsordningar for pårørande 

* tilbod om kurs og samtalegrupper for pårørande. 

* Pårørandekafé - sjekke ut interessa og moglegheit for dette, hausten -21  

* Gode rutinar for systematisk kartlegging og oppfølging av brukarane 

* Innføre « inntakssamtale». Nye brukarar får bli kjent med den avdelinga som skal gje 

hjelp. 

* innføre primærteam- færrast mogleg tilsette for brukaren å forhalda seg til 

* vi har oppretta eit Forvaltningskontor i januar 2021 

* Heiltidskultur 

 

 

 

TILTAK SOM ER STARTA OPP ELLER GJENNOMFØRT 
 

Endra tidspunkt på måltid Nordliheimen  April 2019 

Tilsett ergoterapeut August 2020 

Kartlegging av heiltidskultur Hausten 2020 

Utvida dagavdeling demente Januar 2021 

Arbeid med ulike planar i eldreomsorga 2020 - pågår kontinuerleg 

Helse, omsorg og frivillige tenester er ei avdeling frå 2020 
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Samarbeidspartnarar i Austrheim: 

Helse- og omsorg og Frivillige tenester er ei avdeling og dei samarbeider på tvers med 

ulike tiltak. 

I Austrheim er det mange lag og organisasjonar som bidreg til «leve heile livet» for eldre. 

 Årås Sanitetsforening 

Lindåsneset Sanitesforening 

Kyst og Sogelaget 

Austrheim Diakonilag 

Austrheim Kvinne- og familielag 

Austrheim Pensjonistlag 

Lindåsneset Pensjonistlag 

Neptun Seniorklubb 

Årås bedehus 

Leirvåg bedehus 

Kyrkja 

Grendalaga 

Biblioteket  

 

Det finnes fleire lag enn nemnd her. 

I tillegg er skulane og barnehagane våre flinke til å besøka Nordliheimen. 

Kan vi utvikle dette vidare og få til faste møter på tvers mellom generasjonar også for dei 

som bur heime? 

  

 

 

 Det skal vera godt og trygt å bli gammal i Austrheim 



Spørjeskjema som grunnlag for
dialogmøte i Vestland Vedlegg 1

I 2018 vedtok Stortinget Meld. St. 15 "Leve hele livet – en kvalitetsreform for eldre". Reforma handlar om å skape eit meir aldersvennleg samfunn der eldre
kan leve gode liv og delta i fellesskapet.

Målgruppa for reforma er eldre over 65 år, både dei som bur heime og dei som bur på institusjon. Overordna skal reforma bidra til:

Fleire gode leveår der eldre beheld god helse lenger, opplever at dei har god livskvalitet, at dei i større grad meistrar eige liv,
samstundes som dei får den helsehjelpa dei treng når dei har behov for den.

Pårørande som ikkje blir utslitne, og som kan ha ein jamn innsats for sine næraste.

Tilsette som opplever at dei har eit godt arbeidsmiljø, der dei får brukt kompetansen sin og gjort ein fagleg god jobb.

Reforma har fem innsatsområde. Under kvart av innsatsområda vert det løfta det fram eksempel på løysingar som byggjer på kva eldre, pårørande,
politikarar, interesseorganisasjonar, leiarar, tilsette, frivillige og forskarar har sett fungere i praksis. Reforma pålegg ikkje kommunane nye plikter eller
forordningar, men peikar på område som er viktige for kvalitet i tenesta.

Vi ynskjer at kommunen nyttar seg av dette skjemaet som ei førebuing til dialogmøte, og undervegs i dialogmøte. Gje ein kort status på gjennomført og
pågåande arbeid innanfor innsatsområda i forkant. Det utfylte kartleggingsskjemaet er kommunen sitt eige, men vi ynskjer ein kopi for å kunne planlegge
vidare støtte i reformarbeidet, og følge utviklinga av reforma sine satsingsområde.

Lykke til, vi ser fram til å møtast i eit dialogmøte!

Med helsing frå det regionale støtteapparatet i Vestland

Eit aldersvennleg Norge  - målet er å skape eit samfunn som legg til rette for at eldre
kan bidra og delta i samfunnet.



Spørjeskjema som grunnlag for 
dialogmøte i Vestland Vedlegg 1

Korleis arbeider kommunen i dag med å skape eit meir aldersvenleg samfunn? _____Vi skal no revidera vår eldremelding frå 2010 
og vi arbeidar  tverrfagleg i kommunen og på tvers av etater og i lag med eldrerådet__. Vi vil finne fram til gode løysingar slik at eldre 
menneske i Austrheim kan bu heime lengre og ha sjølvstendige liv og leva aktivt. Vi ser på ulike bustader, både dei eldre bur i dag og 
kva bustader kommunen må bygge for framtida. Vi arbeider med universiell utforming av kommunen, i kommunale bygg. Vi ser på 
dette med transportutfordringar, mangel på veglys, gode møteplassar. Vi har ei flott frivilligsentral som har mange tilbod gjennom 
veka og vi samarbeider med kulturavdelinga og ungdomsrådet 
__________________________________________________________________________________________________________
_______________________________________________________________

Er arbeidet omtala i kommunen sine planverk? Viss ja, i kva plan?  Nei.

Kva aktør er det aktuelt å involvere i eit slikt arbeid lokalt? __Det må bli lag og organisasjonar, politisk nivå og tverrfaglege 
kommunale tenester_________________________________________________________________

Er eldrerådet involvert i arbeidet? ___Ja___________________________________________________________________________________

Kva arena kan verte brukt for å sette arbeidet på dagsorden saman med innbyggarar i kommunen? Har kommunen erfaring med 
brukar- eller innbyggarinvolvering frå andre område i kommunal sektor? _Vi har nett hatt eit dialogmøte med innbyggarane om «det 
gode liv» i Austrheim_, kor vi fekk mange gode innspel til å arbeide vidare med. Desse dialogmøta vil vi ha framover, det er ein god 
måte å nå innbyggarane på. I tillegg til å møte lag og organisasjonar._________________________________________

__________________________________________________________________________________________________________
________________________

Gjennomført og pågåande arbeid for området:
Vi har sagt i vår plan for leve heile livet at vi skal setje ned ei gruppe som arbeider med eit aldersvenleg Austrheim.

Ny innsats som blir planlagt innanfor området: Vi planlegg å invitere med Trude Drevland på eit møte, ho er 
engaskerande og så er ho leiar i eit aldersvenleg Norge har vi sett. Vi treng å få dei eldre sjølv på bana.
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Aktivitet og fellesskap  Målet er auka aktivitet, gode opplevingar og fellesskap
Gode augeblikk Tru og liv Generasjonsmøte Samfunnskontakt Sambruk/ 

samlokalisering 
Eldre bør få tilbod om minst ein time 
aktivitet dagleg med bakgrunn i 
eigne interesser, ynskje  og behov. 
Aktiviteten skal gje gode 
opplevingar og augeblikk i 
kvardagen og stimulere sansar og 
minne, bevegelse og deltaking i 
sosialt fellesskap.

Helse- og omsorgstenesta 
sørger for at den enkelte si 
tru- og livssynsutøving og 
behov for samtalar om 
eksistensielle spørsmål blir 
teke vare på.

Det er etablert møteplassar 
mellom unge og eldre i 
dagleglivet, organisert 
aktivitet og verksemd på tvers 
av generasjonane.

Helse- og omsorgstenesta 
bør opprette ein funksjon som 
samfunnskontakt. Ein 
samfunnskontakt er bindeledd 
og koordinator mot nærmiljø, 
familie og pårørande, frivillige, 
næringsliv, organisasjonar, 
institusjonar i lokalsamfunnet.

Sjukeheim og 
omsorgsbustadar bør byggast 
slik at dei blir ein integrert del 
av lokalmiljøet, gjerne med 
felles møteplassar og 
naboskap på tvers av 
generasjonar og funksjonar. 

Kva aktivitetstilbod finst for gruppa i dag, i regi av kommunen eller andre? I _Austrheim Kommune finnes det mange tilbod for eldre. Vi har Frvilligsentralen, 
Kulturavdelinga,Seniorsenter, ulike lag og organisasjonar for eldre. I tillegg har pleie og omsorg ulike 
dagtilbod________________________________________________________________

Har kommunen tilbod om møter mellom generasjonar og møteplassar på tvers, kva sektorar samhandlar i så fall om tilboda? _____Dette er noko av det vi planlegg 
framover. ____________________
_____________________________________________________________________________________________________________________________________
_____________________________

Blir samfunnskontaktens foreslåtte ansvarsområde teke vare på av nokon i dag? Dersom ja, kven? _det er ingen som har den funksjonen I Austrheim, men vi vil ta det 
opp til vurdering___________________________________________________________

Gjennomført og pågåande arbeid for området:
Vi har mange tilbod i Frivilligsentralen og på Seniorsenteret, som gjev både gode augeblikk og aktivitar av ulike slag

Ny innsats som blir planlagt innanfor området:
Vi har søkt midlar til å invitera eldre på restaurant 1 gong i mnd. ( frå Helsedir.)



Spørjeskjema som grunnlag for 
dialogmøte i Vestland Vedlegg 1

Mat og måltid 
Målet er å redusere underernæring og skape gode mat og måltidsopplevingar for den enkelte
Det gode måltidet Måltidstider Valfridom og variasjon Systematisk 

ernæringsarbeid
Kjøkken og kompetanse 
lokalt

Eldre får næringsrik mat som 
ser god ut, luktar og smakar 
godt. Sosiale måltidsfellesskap 
for dei som ønskjer det.

Eldre med behov for mat- og 
ernæringsbistand skal få tilbod 
som er tilpassa deira eiga 
måltidsrytme. Måltida bør 
fordelast jamt utover dagen og 
kvelden, og det bør ikkje vere 
meir enn 11 timar mellom 
kveldsmat og frukost.

Den enkelte får høve til å ta 
vare på eigne mattradisjonar 
og etevanar når det gjeld 
meny, tidspunkt for måltid og 
kven dei vil ete saman med. 

Den enkelte sitt behov for å 
unngå under- og feilernæring blir 
følgt opp.

Alle kommunar har matfagleg 
kompetanse i helse- og 
omsorgssektoren.

Korleis jobbar kommunen systematisk med ernæring for heimebuande og bebuarar på institusjon? Kva aktørar er involvert i arbeidet? 
Vi har hatt fokus på ernæring i mange år, både blant kjkkenpersonalet og ansatte i tenestene. Vi har vore med på Pasientsikkerhetsprogammet om ernæring og fått 
mange gode tips der, Det vert gjort kartleggingar på ernæringsstaus med jevne mellomrom_ og pasienter vert vegd og følgt opp med blodprøver. Nordliheimen har eige 
kjøkken og samarbeidet med kjøkkenpersonellet_og personalet i heimetenestene og inne på sjukeheimen er  godt_. 
______________________________________________________________________________________________________________________________________
___________

Er ernæring eit satsingsfelt innanfor kommunen sitt kompetansearbeid, i så fall korleis og for kven? 
Ja, vi arbeider mykje med ernæring i tenestene_____. Vi har ernæringsgruppe på sjukeheimen og 
ernæringskontakter.______________________________________________________________________________________________________________________
_____________________________

Gjennomført og pågåande arbeid for området: 
Vi tilbyr matombringing kvar dag til heimebuande eldre. Vi har endra tidspunkt for middagservering på Nordliheimen til 15.30, og flytta tidspunkt 
for både kvelds og nattsuppe for unngå nattfaste.

Ny innsats som blir planlagt innanfor området:
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Vi arbeider for at me skal gje alle våre ansatte nok kompetanse i ernæringsarbeid, at dei kan tilby gode måltider og ha nok kunnskap til å 
avdekke svikt og avvik på området.

Helsehjelp 
Målet er å auke meistring og livskvalitet, førebygge funksjonsfall og gi rett hjelp til rett tid.
Kvardagsmeistring Proaktive tenester Målretta bruk av fysisk 

trening
Miljøbehandling Systematisk kartlegging 

og oppfølging

Eldre får høve til å vere 
mest mogeleg 
sjølvhjelpne, også ved 
mottak av helse- og 
omsorgstenester. Dei får 
vurdert behov for 
rehabilitering og 
eigenomsorg.

Tenestene oppsøker aktivt 
innbyggarane som ikkje 
sjølve oppsøker 
helsetenester.

Eldre får tilbod om trening 
og fysisk aktivitet som 
førebyggjande, 
behandlande og 
rehabiliterande tiltak.

Eldre får tilbod om 
miljøbehandling som kan 
auke velvære og meistring, 
og dempe angst og uro.

Teikn på utvikling av 
sjukdom, funksjonstap eller 
problem blir fanga  opp for å 
kome tidleg i gang med rette 
tiltak.

Korleis jobbar kommunen med kvardagsmeistring i helse og omsorg? 
Vi har hatt kvardagsrehablitering som tilbod med jevne mellomrom og vi planlegg i lag med fysio/ergoavdelinga meir tverrfagleg og systematisk tilbod på 
dette området. Vi har satt i gang forbyggande heimebesøk til eldre over 75 år som ikkje har tenester frå før. Vår frivilligsentral driv og oppsøkande 
verksemd med heimebesøk og kartlegging av ynsker og behov for aktiviteter__og ulike tiltak eldre heimebuande 
etterspør._________________________________________________________________________________________________________________
___________________

Er kontakt med, eller tilbod til, innbyggarar som ikkje oppsøker helsetenesta, sett i system?
Vi er ein liten kommune og har rimeleg god oversikt over innbyggarane. Vi arbeidar med fastlegane og dei henvende eldre til heimetenstne hvis dei ser 
nokon som ikkje har den hjelpa dei treng eller ikkje veit korleis dei går fram for å be om hjelp. Vi har ikkje noko systematisk system, det vil vi vurdera om 
er behov for i framtida. 
_________________________________________________________________________________________________________________________
_____________

Kven i kommunen blir involvert i arbeidet med kartlegging og analyse av framtidig behov for helsetenester? 
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Her er det mange kommunale aktører. Både fagfolk, politisk nivå og lag som 
eldrerådet._________________________________________________________________________________________________________________
_____________________

Gjennomført og pågåande arbeid for området:
Me arbeidar med å rullere ut ei ny eldremelding og arbeider breidt i lag mange ulike fagpersoner, kommunal leiing og eldreråd.
Vi skal skisere ei god eldreomsorg for framtida og skissere både ynsker og behov. Vi ser på befolkningsstatistikkar og prognoser.
Vi kartlegg tilstanden til vår sjukeheim og volum på heimetenestene.
Og ikkje minst kva kompetanse vi vil trenga i framtida.

Ny innsats som blir planlagt innanfor området:
Planlegge eldreomsorga for framtida

Samanheng og overgangar i tenestene 
Målet er auka tryggleik i og føreseielege pasientforløp til eldre og deira pårørande
Den enkelte sitt behov Avlasting og støtte til 

pårørande
Færre personar å ha 
kontakt med og auka 
kontinuitet

Mjukare overgangar 
mellom eigen heim og 
sjukeheim

Planlagde overgangar 
mellom kommune og 
sjukehus
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Kommunen har fokus på 
kva som er viktig for den 
enkelte.

Kommunen har meir 
fleksible avlastningstilbod, 
informasjon og dialog, 
pårørandeskule og 
samtalegrupper.

Den enkelte får 
primærkontakt, færre tilsette 
og hjelpa kjem til avtalt tid.

Betre pasientforløp. Tenesta har tidleg 
planlegging og 
saksbehandling for 
utskriving, gjensidig 
kompetanseoverføring.

Korleis arbeider kommunen med heilskapleg pasientoppfølging? 
I kommunalsjefen stab er det mange fagpersoner og vi arbeider med å utvikle gode tenester for tenesta vår. Både på systemnivå og på 
individnivå. Vi har oppretta forvaltningskontor i 2020 for å sikre oss like tenester og at vi er oppdaterte på kva som kjem av ulike offentlege 
krav til forsvarleg drift, pasienttrygge tenester og at vi til ei kvar tid veit kva vi manglar av tenester og korleis vi skal utvikle nye tenester i tråd 
med krav frå både politisk nivå og myndigheiter.  
___________________________________________________________________________________

Korleis blir brukar og pårørande involverte? Finst det tilbod om opplæring til brukar og pårørande? ___Brukarar og pårørande som søker tenester_får 
heimebesøk på individnivå. Vi har ikkje noko systematisk tilbod om opplæring ________________________________________

Korleis blir arbeidet med planlagde overgangar mellom nivå organisert? __Tverrfaglege møter mellom interne avdelingar i kommunen eller med _ulike 
avdelingar på sjukehusa.______________________________________________________________

Gjennomført og pågåande arbeid for området:
Vi arbeider heile tida med å verta betre, med informasjon til aktuelle partar og vi prøver å gjera ting strukturert og systematisk.

Ny innsats som blir planlagt innanfor området:

Oppsummering av reforma sine innsatsområde

Kva er vi gode til i vår kommune?  Vel ut tre tiltak/områder
1. Vi meiner vi er god på aktiviteter og felleskap. Vi har mange ulike tilbod

2. Vi har rutiner på mat og måltider. Vi har eit flott kjøkken på Nordliheimen og gode fagfolk i tenstene
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3.  Helsehjelp. Vi har god kompetanse i tenestene våre og samhandler godt på tvers i avdelinga, både tenestene og 
legekontoret.

4. Vi har ei god kreftomsorg med kreftkoordinator i spydspiss for arbeidet.

Kva område har vi behov for å forbetre eller finne nye løysingar på? Vel ut tre områder
1. Vi treng å kunne meir om eit aldersvenleg Austrheim 

2.  Vi treng å arbeide meir med samanheng i tenestene våre- på tvers i heile eininga

3.  Vi ynsker å utvikle genrasjonsmøter i avdelinga. 

Vi ynskjer hjelp eller råd og rådgjeving frå støtteapparat til:
Det vert veldig kjekt med dette dialogmøtet og vi ynsker å få gode tips og ha ein open dialog om det vi kan tilby av tenester og aktivitetar i 
Austrheim. Vi ønsker at eldre skal oppleva Austrheim som ein god kommune å verta gamal i og at eldre menneske og deira pårørande skal 
vera trygge for at dei får den hjelpa dei treng når behovet melde seg . Tenestene skal vera sikre og av god kvalitet.
Vi ynsker ein samarbeidspartnar for ein god dialog om vi i Austrheim er på rett veg.
Vi ynsker og å vera i nettverk med andre kommunar for utveksling av gode idear og erfaringar.



Sakspapir 
      

 
Saksnr Utvalg Type Dato 

001/22 
 

Eldrerådet OS 01.02.2022 
 
 
Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Ketil Tjore FE-033 

 
22/164 

 
 
Status-oppsummering aktuelle saker 
 
 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Eldrerådet tek orienteringa til vitande 
 
 
 
 

Saksopplysninger: 
Bakgrunn 

Leiar og sekretær gjev status på følgjande punkt: 

· Løyving til Eldrerådet/Eldredagen 
· Datakurs for Eldre, i regi av Frivilligsentralen 
· Aktivitetsdag Nordliheimen 
· Trafikksikringsplanen 
· TT-kort og krav til dette 
· Brev til fylket om trafikksikring, frå Mette Ekornrød 

 

Konklusjon 
Eldrerådet tek orienteringa til vitande 

 
 
 
. 


	0001 - Innkalling - Eldrerådet - 01.02.2022
	0002 - 001_22 Godkjenning av innkalling og saksliste
	0003 - 002_22 Godkjenning av møteprotokoll
	0004 Vedlegg - Protokoll - Eldrerådet - 22.11
	Møteprotokoll
	Eldrerådet

	0005 - 003_22 Arbeidet med nytt arbeidssenter - lokale på Kaland
	0006 - 004_22 Innspel frå Eldrerådet - i samband med arbeidet med _Austrheim Heile livet_
	0007 Vedlegg - Austrheim Eldreråd (2014) - kommentar samfunnsdelen kommuneplanen 2014-2024
	0008 Vedlegg - Plan for Leve heile livet(215612)
	0009 Vedlegg - Spørreskjema Vestland Leve heile livet
	0010 - 001_22 Status-oppsummering aktuelle saker

